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Protokół nr 2/2010 
posiedzenia Komisji Finansowo-BudŜetowej Rady Miejskiej w Suwałkach  

w dniu 27 grudnia 2010 roku w Urzędzie Miejskim w Suwałkach,  
ul. Mickiewicza 1, pokój nr 146, w godz. od  1530 do 1620. 

 
Obecni członkowie Komisji: 
1. Zdzisław Przełomiec, 
2. Zbigniew De – Mezer,   
3. Zdzisław Koncewicz, 
4. Włodzimierz Marczewski,         
5. Tadeusz F. Zamaro,  

nieobecni: 
1. Agnieszka Rzatkowska, 
2. Andrzej Turowski.  

W posiedzeniu udział wzięli: 
1. Czesław Renkiewicz – prezydent miasta, 
2. Wiesław Stelmach, 
3. Teresa Kamińska – PEC.  

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Do protokołu nr 1/2010 posiedzenia Komisji z dnia 15 grudnia 2010 roku nie 
wniesiono uwag, wobec czego protokół został przyjęty przez Komisję. 
 
Posiedzeniu przewodniczył Zdzisław Przełomiec – powitał zebranych i zapytał 
o uwagi do przesłanego wraz z materiałami porządku obrad. Radni nie zgłosili 
uwag i przystąpili do realizacji następującego porządku: 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na 
podwyŜszenie kapitału zakładowego Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej 
w Suwałkach Spółka z o.o. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na  
2010 r. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 
LII/486/2010 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 września 2010 r. w 
sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na 2011 rok. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 
LIII/502/2010 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 27 października 2010 r. 
w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji 
podatkowych. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wydatków, które nie 
wygasają z upływem 2010 roku. 
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6. Przyjęcie Regulaminu pracy Komisji. 

7.  Wolne wnioski. 

 
Ad pkt. 1 – projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na podwyŜszenie 
kapitału zakładowego Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej w Suwałkach 
Spółka z o.o. – stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Czesław Renkiewicz wyjaśnił, Ŝe na majątek PEC-u powinny być przyjęte 
sieci ciepłownicze, które zostały połoŜone podczas przebudowy ul. Reja. 
 
Radni nie wnieśli uwag i zapytań do projektu uchwały i w głosowaniu: „za” – 5 
radnych /jednogłośnie/ Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w 
sprawie wyraŜenia zgody na podwyŜszenie kapitału zakładowego 
Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej w Suwałkach Spółka z o.o. – opinia 
stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad pkt. 2 – projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2010 r. – 
stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Wiesław Stelmach poinformował, Ŝe jest to ostatni w br. projekt uchwały w 
sprawie zmian w budŜecie, który porządkuje sprawę planów, dochodów i 
wydatków budŜetu. Omówił przesunięcia opisane w uzasadnieniu do projektu 
uchwały. Zwrócił uwagę, Ŝe zaplanowane środki finansowe na odśnieŜanie 
okazały się niewystarczające i zostaje zwiększona o 190 tys. zł kwota na ten 
cel. 
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały i w głosowaniu: „za” – 5 radnych 
/jednogłośnie/ Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 
zmian w budŜecie miasta na 2010 r. – opinia stanowi załącznik nr 5 do 
protokołu. 
 
Ad pkt. 3 – projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LII/486/2010 Rady 
Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 września 2010 r. w sprawie określenia stawek 
podatku od nieruchomości na 2011 rok – stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Wiesław Stelmach przypomniał, Ŝe nastąpiła zmiana ustawy o podatkach i 
opłatach lokalnych. Rada Miejska w Suwałkach podjęła uchwałę o stawkach 
podatku we wrześniu, a ustawa dopiero 10 grudnia br. była dostępna. Ustawa 
wprowadziła jedną zmianę dotyczącą zapisu mówiącego o płatności podatku 
przez podmioty świadczące usługi zdrowotne. Aby uchwała była zgodna z 
ustawą, naleŜy wprowadzić brzmienie zgodne z ustawą. Stawka pozostaje bez 
zmian. 
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Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały i w głosowaniu: „za” – 5 radnych 
/jednogłośnie/ Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 
zmiany uchwały nr LII/486/2010 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 
września 2010 r. w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na 
2011 rok – opinia stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad pkt. 4 – projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LIII/502/2010 Rady 
Miejskiej w Suwałkach z dnia 27 października 2010 r. w sprawie określenia 
wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych – stanowi załącznik 
nr 8 do protokołu. 
 
Wiesław Stelmach wskazał, Ŝe w przypadku tego projektu uchwały chodzi 
równieŜ o dostosowanie brzmienia deklaracji ze znowelizowaną ustawą. 
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały i w głosowaniu: „za” – 5 radnych 
/jednogłośnie/ Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 
zmiany uchwały nr LIII/502/2010 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 27 
października 2010 r. w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i 
deklaracji podatkowych – opinia stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Ad pkt. 5 – projekt uchwały w sprawie określenia wydatków, które nie 
wygasają z upływem 2010 roku – stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Wiesław Stelmach – przyczyną przygotowania i przedłoŜenia projektu 
uchwały w tej sprawie są głównie wydatki inwestycyjne. Wykonawca nie 
zdąŜył zrealizować inwestycji związanej z budową m.in. Armii Krajowej. W 
związku z tym, Ŝe płatność nie moŜe być zrealizowana w br., a tego zadania nie 
ma w budŜecie na przyszły rok, więc jedynym rozwiązaniem jest uchwalenie 
wydatków, które nie wygasają z końcem roku, a pozwolą na opłacenie 
wykonawcy, gdy inwestycja zostanie oddana do uŜytku. Wówczas nie będzie 
konieczności dokonywania zmian w budŜecie miasta na dany rok. 
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały i w głosowaniu: „za” – 5 radnych 
/jednogłośnie/ Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 
określenia wydatków, które nie wygasają z upływem 2010 roku – opinia 
stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Ad pkt. 6 – przyjęcie Regulaminu pracy Komisji. 
Zdzisław Przełomiec przypomniał, Ŝe radnym został przesłany projekt 
Regulaminu pracy Komisji w kadencji 2010 – 2014. Zapytał o wnioski. 
 
Radni nie zgłosili uwag i w głosowaniu: „za” – 5 radnych /jednogłośnie/ 
Komisja przyjęła Regulamin – stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
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Ad pkt. 7 – wolne wnioski. 
Czesław Renkiewicz podał, Ŝe w okresie przedświątecznym minister 
Infrastruktury opublikował na swojej stronie internetowej projekt budowy dróg 
krajowych na lata 2011 – 2015, gdzie przedstawił zamierzenia inwestycyjne z 
budową autostrad i dróg krajowych. Ten program został poddany konsultacjom. 
Uwagi do tego programu naleŜy składać do dnia dzisiejszego. Ten program jest 
bardzo niekorzystny dla Suwałk w Zakresie budowy obwodnicy Suwałk. 
Wcześniej były juŜ poczynione uzgodnienia z Generalną Dyrekcją Dróg 
Krajowych i Autostrad, z min. Cezarym Grabarczykiem w Augustowie. 
RównieŜ w lutym tego roku było spotkanie w UW w Białymstoku i wyglądało 
na to, Ŝe obwodnica Suwałk będzie realizowana zgodnie z planami 
przewidującymi, iŜ do 2014 r. ta inwestycja będzie zrealizowana. Okazuje się, 
Ŝe w październiku GDDKiA oddział w Białymstoku zmienił czas realizacji 
naszej obwodnicy na lata 2013 – 2015. Teraz w rządowym programie budowy 
dróg i autostrad wygląda, Ŝe na część inwestycji, która została przedstawiona 
jako zadania priorytetowe – brakuje środków. Kryzys, który dotyka finanse 
publiczne, powoduje, Ŝe są ograniczane środki na budowę dróg, autostrad i 
obwodnic. Przy programie budowy dróg i autostrad zamieszczone zostały trzy 
załączniki. Jeden stanowi lista zadań inwestycyjnych, których realizacja 
rozpocznie się do 2013 roku. Na pozycji 38 znalazła się obwodnica Augustowa. 
Są teŜ wymienione mniejsze: Szczuczyna, Bargłowa Kościelnego, Olecka – nie 
ma natomiast obwodnicy Suwałk. Wynika, Ŝe nasza obwodnica nie będzie 
rozpoczęta do 2013 roku. To jest sprzeczne z tym, co jeszcze jest dostępne na 
stronie internetowej Generalnej Dyrekcji Dróg i Krajowych i Autostrad w 
planach na lata 2013 – 2015. 
Czesław Renkiewicz uznał, Ŝe z takim stanem rzeczy nie moŜna zgodzić się. 
Poinformował, Ŝe wystosował w tej sprawie pismo do ministra Cezarego 
Grabarczyka i przedstawił swoje uwagi. Stwierdził, Ŝe Rada teŜ powinna podjąć 
stanowisko na najbliŜszej sesji 29 grudnia i dlatego przedstawi radnym projekt 
stanowiska. Poprosił o ewentualne uwagi, którymi będzie moŜna uzupełnić 
materiał na sesji. 
 
Zdzisław Przełomiec poinformował radnych, Ŝe w styczniu Komisja powinna 
przyjąć plan pracy na 2011 rok i poprosił o zgłaszanie do Biura Rady tematów 
do planu. 

Protokołowała:              Przewodniczący 
     Komisji  Finansowo-BudŜetowej 

Anna Prusinowska             Rady Miejskiej w Suwałkach 
Podinspektor BRM                 

           Zdzisław  Przełomiec 
 
 


